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CKYniUTMHA UPHE TOPE

npedcjedHUKy Heany Epajoeufiy

Ha ocHOBy H/iaHa 187 flocjiOBHUKa CKyniuTMHe L(pHe Tope, y rnvie noce6Hor
Kny5a nocnaHUKa, nmahbe Ha flpyroj noce6HOj cjeAHMMH -flpyror peflOSHor (jecefeer)
aacMjeflafea, 24.10.2018. roflMHe, npeflcjeAHMKy B/iaAe flyuuKy MapKOBHfiy nocraBHfie
nocnaHMK ropan flaHMnoBMfi.

p flaMjaHOBHfi

nOCEBAH KJIYB rrG^CJlAHMKA, npeACjeAHMK



noce6aH Kny6 nocjiaHUKa

riodaopuLia, 21.10.2018.

CKYniUTMHA UPHE TORE

npedcjedHUKy Heany Bpajoeufiy

Ha ocHoey nocnosHUKa CKynujTUHe LlpHe fope, HJiaH 187, y mmb noce6Hor loiySa
nocnaHMKa, nocTaerbaM ̂ HTa^te npeMnjepy flytuKy MapKOBuliy:

MeflaBHo CTe na wieliyHapoflHoj KOHcjDepeHunjM o Meflnjuwia najaBunn: "B/iafla Ha
HMjewi caM Many onpeflMjerbeHa je f\a y MpHoj fopn ocnrypa nnHHy 6e36jeflHOCT sa
HOBMHape. KoMnnexaH 6e35jeflHOCHM ceKTop nivia jacan najior fla iicTpa>KM fio Kpaja
CBaKO yrpoKaeahte 6e36jeflHOCTM HOBMHapa fla ipara sa noHUHHouMMa 24 cara ceaKor
flana, n fla HnjeflaH laKas cjiynaj he CMMje 6mtm apxuBMpan 6e3 KOHKpeTHor nojinunjcKor,
Ty>KMJiaMKor m cyflCKor paspjeiuehba. JeflHocTaBHO - kg rofl fla cy noHMHMOun m
HanoroAaBUM, roHMTieMO mx ao cyA^Der Aana"!

HMajyfiM y BMAy snaMaj obb Tewe Ha yHyTpaLUhteM m MeT]yHapOAHOM nnany,
pa3yMMjeBajyTiM Aa naKOH oeaKBe Baiue nsjaae Koja noApasyMnjeBa onepaTHBHO
TexHMHKy aHra>KOBaHOCT cbmx cny>K5ii, Mopa 6mtm pesynjaia sa cjiyHajeBe ySncTaaa,
noKyLuaja y6MCTaBa, Topiype m nanaAa na nMOBuny npHBaiHHx MeAt^ja y Mpnoj TopM y
MMHynux neiaecTaK roAMHa, nmaM Bac; luia cy KOHKpeTHo hobb MMrt>BHML4B m casHafea
y cnyHajBBMMa y5MCTBa BnacnuKa m TnaBHor v\ oAroBopHor ypBAHnxa flAH-a flyiuxa
JoBaHOBMha, oahocho Aa /in ctb na ipary HapyMMOMMMa y6MCTBa m noMaraHMMa y
yHMHjBHOM H AOKHB je CTMma Mcipara y bb3m noKyiuaja y6MCTBa HOBUHapKB Bujecin O/be
JlaKMfi. OMBKyjewi Aa kohkpbtho nnjaHaB AoSiije KonKperaH OAroBOp y3
noApasyMMjeeahbe MoryFiHOCTn Aa o6jenoAaHMTB hobb casHaH^a m HUHaBHMue m y bb3m
ApyrMX HanaAa na HOBunape m peAaKUHje KojM cy ao Aanac HenoTnyHO mjim HMKaKO
pacBMjeTJbBHu.

06pa3Jio>KBH3B CBor nmahba hy AOAaiHO caontUTHTM na npewnjepcKOM Caxy.

OAroBop Tpa>KMM m y nucaHoj cfDopMH.

ndyonaH

opan AaHM^OBMfi



Broj: 01 - i\XhO
Podgorica, 31. oktobar 2018. godlne

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

CRNA GORA

SKUPStINA CRNE GORE
PHiMUENO:

/■ n 20ZL GOD.
KLASIPIKACIONI
BROJ:

EPA:

SKRACENICA:

U skladu sa sta^^om 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog" sata odrzanog 24. oktobra" 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjeiB;

Markov

U



POSLANICKO PITANJE

Nedavno ste no medunarodnoj konferenciji a medijima izjavili: Vlada no cijem sam celu
opredijeljenaje da u Crnoj Gori osigura licnu bezbjednost za novinare. Kompletan bezbjednosni
sektor imajasan nalog da istrazi do kraja svako ugrozovanje bezbjednosti novinara da trago
za pociniocima 24 sata svakog dana, i da nijedan takav slucaj ne smije biti orhiviran bez
konrektnog pohcijskog, tuzilackog i sudskog razrjesenja. Jednostavno - ko god da su pocinioci
i nohgodovd, gonicemo ib do sudnjeg dana"!

Imojud u vidu znacaj ove teme na unutrasnjem i medunarodnom planu, razumijevajuci da
nakon ovokve Vase izjave koja podrazumijeva operativno tehnicku angazovanost svih siuzbi,
mora btti rezultato zo slucajeve ubistava, pokusaja ubistava, torture i napada na imovinu
pnvatnih medija u Crnoj Gori a minulih petnaestak godina, pitam Vas: sta su konkretno nove
cinjenice i saznanjo u slucajevima ubistva vlasnika i glavnog i odgovornog urednika DAN~a
DuskaJovanovica, odnosno da lists na tragu naruciocima ubistva ipomogacimo u ucinjenim,
i dokleje stigia istroga u vezi pokusaja ubistva novinarke Vijesti Olje Lakic? Ocekujem da
konkretno pitanje dobije konkretan odgovor uz podrazumijevanje mogucnosti da objeiodonite
nova saznanja i cinjenice u vezi drugih napada na novinare i redokcije koji su do danas
nepotpuno Hi nikako rasvijetljeni.

Obrazlozenje svog pitonja cu dodatno saopstiti na Premijerskom satu.

Odgovor trazim i u pisonoj formi.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VUDE

Postovani poslanice Danilovicu,

Hvala Vam sto ste citirali ono sto sam izjavio tokom otvaranja medunarodne konferencije o
medijima, i sto imam priliku da to ponovim 1 ovdje^ pred poslanicima i nasim gradanima.

Da ~ 1 Vlada, i ja kao njen predsjednik, necemo dozvoliti da nijedan slucaj napada na novinare
bude arhiviran bez konrektnog policijskog, tuzilackog 1 sudskog razrjesenja, naravno sve u
okvlrima nadleznosti Vlade. Koliko ce ti procesi trajati i da II na njlh mozemo uticati, vracam se
dijelom na ovu moju opasku, najbolje ste mogli neposredno da se uvjerite svojevremeno kao
ministar unutrasnjih poslova, nadlezan izmedu ostalog, 1 za ova pitanja. Sto znaci da odiicno
znate poziciju izvrsne vlasti u sadasnjoj podjell nadleznosti za vodenje istrage, odnosno
krivicnog postupka.

Ali da se osvrnem i na dva konkretna predmeta koji Vas interesuju, jer nista manje i sam sam
zainteresovan za njlhovo rasvjetljavanje.

Kao sto znate ~ slucaj ubistva Duska Jovanovica zadobio je odredeno sudsko razrjesenje, i
jedno lice procesuirano je i osudeno na kaznu zatvora u trajanju od 19 godina.

Da II ocekujemo vise od toga? Svakako!

I dalje se u policiji preduzimaju radnje u cilju pribavljanja saznanja, identifikacije i pronalaska
ostalih izvrsilaca i mogucih nalogodavaca navedenog krivicnog djela.

Osmog maja ove godine u PodgoricI se dogodio napad na Oliveru Lakic, novinarku nezavisnog
dnevnika „Vijesti". Kao sto je javnost informisana, povodom tog dogadaja preduzete su sve
zakonom propisane mjere I radnje, ukljucujuci specijalne istrazne metode, a kompletni spisi
predmeta predati su i sluzbenicima FBI, i Minlstarstva pravde SAD na uvid, analizu i pruzanje
medunarodne policijske podrske.

Kazacu samo toliko da dosadasnji operativnl podaci ukazuju na daljl pravac istrage u ovom
slucaju radi otkrivanja izvrsilaca i nalogodavaca.

lako u Vasem pitanju bas na tome insistirate, neprofesionaino je 1 suprotno pravilima istraznih
procedura, da saopstavanjem bllo kakvih drugih informacija, posebno onih koje su u domenu
rada Drzavnog tuzilastva, ugrozavamo proces za koji se nadam da je na dobrom tragu.

Ako neko u ovom stadijumu istrage moze da saopstava vise detaija o prikupljenim saznanjima
i dokazima, to je iskljucivo nadlezno Tuzilastvo, a nikako 1 ni u kom slucaju - premijer.



Postovani poslanice,

Zelim i da ponovim da ova pitanja nijesu same u fokusu javnosti, kako se to kolokvijaino
ponavlja, nego pod punom paznjom nadleznih institucija.

Ali takode zelim da nakon ovog odgovora bude jasno i poslanlcima I svakom gradaninu -
nemojte rezultate 1 odgovornost za rasvjetljavanje krivlcnih djela traziti samo na jednoj adresi
- kod predsjednika Vlade ill Vlade.

Ustavom I zakonom sva ovlascenja i odgovornost! data su Drzavnom tuzilastvu, koje vodi
istragu odnosno postupak od njegovog zacetka do samog presudenja kod Suda. Nadlezno
tuzilastvo daje policiji obavezjuce naioge i uputstva, i njegova uloga je rukovodeca i kljucna.

Ali da ne budem pogresno shvacen, imam potrebu da podsjetim da sam kao potpredsjednik
Vlade i ministar pravde svojevremeno imao drugaciju viziju zakonskih rjesenja koja su
determinisala ulogu Drzavnog tuzilastva dajuci mu punu samostalnost u odnosu na Vladu.
Vjerujem da se i Vi sjecate te diskusije ovdje jer ste bill prisutni.

Ali Vlada gotovo svakog dana poiaze racune za svoj rad Parlamentu i gradanima. Ali ne
mozemo i ne zelimo da preuzimamo odgovornost i za druge. Kao sto znate, kazao sam da cu
mijenjati starjesine i rukovodioce u sluzbama bezbjednosti, sve dok ne dodemo do sposobnih
i najsposobnijih da se uhvate u kostac sa organizovanim kriminalom.

I kao sto vidite, promjene se desavaju, i rezultati se vec vide. Kako i ko god ocjenjuje.

Zato vas pozivam, gospodine Danilovicu, i Vase kolege, da pozovete celne ljude Drzavnog
tuzilastva. Da oni, jednako kao i predsjednik Vlade, poloze racune za svoj rad. Da ih pitate ovo
sto ste pitalli mene, ako treba uradite to svakog mjeseca, Jer su oni prava adresa za cjelovitiji
odgovor, kao sto je predsjednik Vlade ovdje svakog mjeseca.

Da osiguramo sigurnost novinara, njihovu fizicku bezbjednost i Slobodan ambijent za rad-to
je moralna i demokratska obaveza, koju cemo do kraja sprovesti u djelo. Vlada je uclnila dosta
na torn polju, sa jasnim ciljem stvaranja medijske scene koja ce davati sustinski doprinos
razvoju crnogorskog drustva.

! da jednom stavimo tacku na navodnu, odnosno fingiranu netrpeljivost Vlade i pojedinih
medija ill pojedinaca. Svakoga ko otvoreno pise o problemima u crnogorskom drustvu, ko
ukazuje na propuste u radu drzavnih organa, ko pronalazi istinu ma koliko ona nekome bila
neprijatna - treba da dozivljavamo kao partnera na zajednickom zadatku da drzavu ucinimo
boljom i prosperitetnijom.

Na kraju, zelim da pozovem sve poslanike, i sve drustvene aktere iz medijske sfere i van nje,
da zajednicki tezimo ambijentu u kojem nece bit! prostora za nerazumijevanje uloge medija.
U kojem ce se kroz istu optiku vrednovati i postignuti rezultati i kritikovati neuspjesi.



Vjerujem da ce to ce dodatno podstaci jacanje odgovornosti koju preuzima Drzava, ali i one za
koju su odgovorni sami mediji.


